
 
- Vi vil mennesker og fællesskab 

 

Hanebjerg skole, tlf: 72327500 Side 1 
 

Referat fra skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole 

Onsdag den 14. september 2022 kl. 17.00 -20.00. Fysisk møde på afdeling Gørløse 

Start kl. 17.00 med spisning frem til 17.30.  

Af hensyn til mødekulturen, så skal online-deltagelse/hybridmøde, hvor mødet også er fysisk, kun ske som 

en nødløsning - og her er man ”bare” med på en lytter. 

Husk, at dit bidrag er vigtigt til mødet - og at afbud til det ordinære møde, hvis nødvendigt, skal gives i så 

god tid som muligt. 

Til stede:  
Amalie, Rikke, Rikke, Julie, Mathias, Anja (fra kl. 1830) 

Afbud: Per, Sabina, Severine 

 

Dagsorden 

OBS på udmeldinger om det kommunale budget 23-26. Såfremt, der inden vores bestyrelsesmøde 

udsendes officielle budgetbeslutninger fra Byrådet, så omlægges dagsorden, så bestyrelsen får mulighed 

for at drøfte afledte konsekvenser af et evt. nyt reduceret budget (gældende fra 2023). 

0 Tid 
5 min 
(17.30) 

Titel og beskrivelse 
Velkomst opsamling på sidste mødet (kort) og 
igangsætning af mødet. 
  
Herunder punkter til evt.? 

Initieret af/ 
intro ved 
Amalie og 
Frank 

Dialog, 
orientering, 
Behandling, 
Beslutning 

1 
 

20 min 
(17.35 – 
17.55) 
 

Elevrådets punkter: 
Præsentation af elevrådets formandskab, hvis de kan 
deltage på aftenen ellers ved ledelsen. 
 

- Årshjul i elevrådet – hvad har vi gang i? 
- Status på de små elevråd? 
- Ledelsen har mødet med elevrådets 

formandskab den 16. september om 
formiddagen. Her skal vi klæde Bastian 
(formand) og Frederik (næstformand) på til 
opgaven i samarbejde med ledelsen. 

- Ledelsen vil gerne have alle afdelinger med ift. 
at få genetableret de små elevråd på Uvelse 
og Gørløse. Er på dagsorden i lederteamet i 
denne uge. 

 
 

Elevrådet v/ 
formand, 
næstformand  
og Frank 

O/D 

2 20 min 
17.55 – 
18.15) 

Kommende dialogmøde med politikerne på 
Hanebjerg Skole, Afdeling Brødeskov den 10. oktober 
Se vedlagte invitation og bilag til dagsorden. 

Frank/Amalie  O/D 
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Punktets formål er vende indhold på dagsordenen og 
klæde formandskabet på til deltagelse sammen med 
ledelsen. Alle medlemmer kan dog deltage på mødet. 
 
Ledelsen fremlagde dagsordenen for mødet (vedlagt): 
Formandskabet ved Mathias og Amalie deltager 
samme med ledelsen. Emnet er attraktive folkeskoler. 
 
Når budgetforligets detaljer/konsekvenser kendes 
ønsker formandskabet meget hurtigt en dialog med 
skolens ledelse om afledte konsekvenser og evt. 
muligheder. Dette med henblik på påvirke Byrådet. 
 
Såfremt, der er indlagt besparelser i budgetaftalen for 
skolerne, skal skolebestyrelsen efter oplæg fra 
ledelsen og MED-udvalget kvalificere udvalgte 
reduceringer/nedlæggelser og evt. klasseflytninger. 
 
Bindende tilmelding til Dialogmødet med politikerne 
den 10. november er den 27. september til Frank. 
 

3 25 min 
(18.15 – 
18.40) 
 
Herefter en 
kort pause 

Klassetrivselsforældre på Hanebjerg Skole og 
kommunikation til disse fra ledelsen og SKB 

- Opsamling på sidste mødes beslutning om 
nyhedsbrev til Klassetrivselsforældre (tidligere 
kontaktforældre): Indhold, form og frekvens? 

- Næste skridt? 
Formålet med nyhedsbrevet er opfordre forældrene 
til dialog – i større grad. Refleksion på mødet om 
mulige temaer. 
 
Deadlines på to skriftlige nyhedsbreve bliver ultimo 
november samt ultimo juni. Sidstnævnte bliver også 
årsberetningen fra SKB. 
 
På de løbende møder opsamles temaer, der kan være 
relevante for nyhedsbrevene. Elevrådet har naturligvis 
altid et punkt med! Ledelsen understøtte denne 
mulighed gennem dialog med formandskabet (Bastian 
og Frederik). 
 
 
 

Amalie og 
Frank 

O/D/B 

4 20 min 
(18.45 – 
19.05) 

 
Ledelsens punkter/ skolebestyrelsens tilsynspunkter: 

- Smittetilfælde og håndtering:  
- Et Covid-19-smittetilfælde i det administrative 

team og en elev. Ledelsen bestræber sig på 
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melde ud til klassens forældre, evt. med 
forældresamtykke til at offentliggøre elevens 
navn – ellers anonymt (et barn i klasse xx har 
fået konstateret Covid-19”). 

- Fortsat fokus på god håndhygiejne er vigtigt. 
- Ansættelse og fastholdelse: 
- Vi har ansat Nikolaj Christensen, som ny mat-

lærer på afdelingen i Brødeskov lærer. Han 
kommer fra en stilling Rødovre og bor i 
Smørum.  

- Nye vikarer på Uvelse og Gørløse blev 
præsenteret på mødet. Under punktet 
ansættelser blev også musikfaget diskuteret 
ift. manglende musiklærere på én matrikel.  

- Ledelsen er opmærksom på præmissen ved 
små matrikler og det særlige i at 
ramme/ansætte faguddannede lærere. Her 
har prioriteringen været, i mangel af helt 
specifikke linjefagsrækker, hos den enkelte 
lærer, at få dækket kernefagene som dansk, 
mat, engelsk som førsteprioritet. Når det er 
sagt, så går vi altid efter som skolen at få 
dækket alle fag kompetent. Ledelsen 
investerer i understøttende materialer, 
portaler, levende musik i skolen (koncerter) 
samt udflugter med musiske indslag.  

- Fokus på onboarding af nye medarbejdere og 
det fortsatte gode arbejdsmiljø for alle 
personaler på Hanebjerg Skole. 
 

- Kort nyt fra vores tre matrikler ved 
lederteamet: 
 
Generelt for skolen: Hanebjerg Skole er 
pilotskole på projekt affaldssortering. Dette er 
på baggrund af elevrådets initiativ i 2020. Flot 
gået af elevrødderne fra alle afdelinger. 
 
TIND-dage (Trivsel, Natur, Idræt og dannelse).  
På disse to årlige dage, har skolens dygtige 
pædagogiske personale undervisningen med 
alle elever i indskolingen og mellemtrinnet. 
Her er fokus på fællesskab, bevægelse og 
ovennævnte temaer. To dejlige onsdage er på 
vellykkede vis gennemført. 
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Alle matrikler har haft besøg af Levende Musik 
i Skolen (i denne omgang var det fed indisk 
musik). 
 
Trivselspatruljerne er i gang – og det mega 
godt for alle børn! 
 
Generelt opleves glade børn på afdelingerne, 
hvilket er super dejligt. 
 
Brødeskov: Arbejdet med udskolingsklasserne 
og udvalgte årgange bærer frugt. Dette ses 
gennem øget fokus, forbedrede relationer og 
bedre trivsel. 
Gørløse: Renovering af HFO ’en starter i uge 
41. Det er tiltrængt! Fokus på affaldssortering, 
gode fællessamlinger 
 
Uvelse: Uvelse åbner for legeskurer og det har 
givet masser af liv og bevægelse i skolegården, 
til stor glæde for eleverne. 
  
 
 

- Punkter fra dialog med Forvaltningen: 
Ledelsen er naturligt optaget af de nuværende 
budgetdialoger i Byrådet. Skolerne afventer 
næste års budget 2023. Herunder om der 
kommer flere eller færre midler til skoledrift. 
Skolebestyrelsen er optaget af at skabe 
attraktive folkeskoler – for flest mulige elever i 
Hillerød Kommune. 

- Punkter fra Årshjulet:  
- Årshjulet blev gennemgået. Ingen data er klar 

til fremlæggelse. Flere undersøgelser har 
været udskudt grundet Covid-19. 

-  
Formålet med punkterne er en orientering til 
bestyrelsen om skolens daglige drift med henblik på at 
skabe øget transparens i ledelsen prioriteringer og 
beslutninger. 
 
 

5 25 min 
(19.05 – 
19.30) 

Tema-drøftelse med skolebestyrelsen: 
- Værdien af Fastelavn i indskolingen. 

 
Formålet er at få drøftet en forældre-forespørgsel 
angående, at få Fastelavn til at blive en del af 

Frank/Amalie O/D 
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skoledagen på afdeling Brødeskov - og ikke som hidtil 
udlagt til HFO om eftermiddagen. Muligheder og 
begrænsninger og indstilling til skolens ledelse? 
 

- Fælles drøftelse af værdien af Fastelavn i 
grundskolen:  

- Det er bestyrelsen holdning, at begejstringen 
for denne særlige dag, ikke kommer eleverne 
til gode, når de skal vente til HFO-tid. 

- Det er indskolingens vurdering, at det giver 
bedre mening og mindre forstyrrelse af den 
almene undervisning, når det ligger i 
forlængelse af skoledagen. 

- Spg? Kan man overveje en fælles Fastelavn for 
alle elever - også i udskolingen? Det er 
ledelsens vurdering, at spørgsmålet er et 
selvstændigt tema og indeværende årshjul 
ikke giver mulighed for at ændrede 
planlægningen.  

- Har legen trange kår og hvordan kan vi 
sammen understøtte dette element af 
dannelse i grundskolen? 

- Kan en Fastelavn-dag ikke også være end del 
af skolens profil? 

- Elevperspektiver fra indskolingen er vigtigt - 
omkring ikke at få lov at deltage: ”Vi ser de 
andre elever (fra mellemtrinnet) være klædt 
ud og vi kan ikke få lov at være med…..” 

- Det er vigtigt for ledelsen, at punkterne fra 
aftenens drøftelse og dennes perspektiver, 
kan blive vendt i en yderligere refleksion med 
indskolingstemaet på afdelingerne. Dette vil 
ledelsen kvalificerer en proces omkring 

- Opfølgning er aftalt til næste skb-møde den 5. 
oktober 2022. 

 
 

6 15 min 
(19.30 – 
19.45) 

Status på Klimaindsats på Hanebjerg Skole: 
- Særlig med fokus på affaldssortering i dag. 

Formålet med punktet er, at bestyrelsen kan følge 
med og kvalificere indsatser, der er særligt elevbåret, 
omkring klima, affald og miljø: 
 

- Dialog om baggrund og rejsen hertil med 
elevrådets idegenerering i 2020, møder med 
direktør og borgmester, der i sidste ende 
resulterede i at vi kunne blive pilotskole 
(stærkt gået, elevrødder!)  

Ledelsen  
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- Fra skolebestyrelsen: Evalueringer fra andre 
kommuner viser, at det kan været nødvendigt 
at genbesøge principperne for affaldssortering 
(det skal holdes ved lige ved oplæg til 
eleverne). 

- Det er ønske fra bestyrelsen, at 
klimaindsatsen kan bredes endnu mere ud til 
fx også kunne have fokus på mad og dyrkning 
– herunder kostpyrmaiden:  

(indsat link post mødet: Spar 25% på dit 
klimaaftryk | Madpyramiden) 

7 15 min 
(19.45 – 
20.00) 

Evt.  
- Ønsker til kommende punkter? 

- Fastelavn opflg. 
- Dannelses og madkultur – opflg. fra 

augustmødet efter yderligere 
personalekvalificering. 

- Trafik – nyt punkt til oktobermødet. 
- Andre udestående punkter er markeret 

nedenfor med forventet opfølgning. 
-  
- Evaluering af mødet? 
- God tidsstyring, relevante 

”afstikkere/tangenter”, der kan sættes ift. 
emner/temaer - og som der er også 
planlægges opfølgning på. 

- Enkelt punkt gik over tid. 
- God professionel dialog, der også rummede 

god stemning og plads til smil og grin på 
passende tidspunkter. 
 

Dette punkt er ikke et beslutningspunkt, men tjener til 
at vi sammen overvejer væsentlige og relevante 
drøftelser fra årshjulet eller med afsæt i borgernes og 
organisationens behov. 
 
Alle møder, der er værdifulde at møde ind til, skal 
naturligvis evalueres. 
 

  

     

Husk at notere kalenderaftaler 

Bilag: Opdateret årshjul 22-23, referat fra augustmødet og dagsorden til Dialogomøde + bilag. 

Udestående emner/ønsker til fremtidige agendaer? 

 Skolebestyrelsens nyhedsbrev til forældre/Klassetrivsels-forældre (sep) 

https://madpyramiden.dk/klima/spar-25-paa-dit-klimaaftryk/
https://madpyramiden.dk/klima/spar-25-paa-dit-klimaaftryk/
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 Dannelses og madkultur (okt) – skal på lærermøde først –  medio september. (opflg på skb okt) 

 Lektieprincip (nov) – skal på lærermøde først medio oktober (opflg på skb nov) 

 Elevfravær – og håndtering på skole og i hjemmet. Er et punkt på kommende lærermøde i nov 

(opflg på skb jan) 

 Opfølgning på klima – punkter drøftes løbende ved behov 

 Opfølgning på trafik – skal kvalificeres yderligere, inden dialog (på som skb-punkt okt) 


